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2010RGW126 
 
VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Ruimte, Groen en Water van 
21 juni 2010 in het Provinciehuis te Utrecht 
 
Aanwezig:
dhr. G.J. v.d. Werff (voorzitter), dhr.drs. W.M. de Jong (gedeputeerde), dhr. E.R.M. Balemans (VVD), 
dhr.dr. Bisschop (SGP), mw.drs. W.A. Bodewitz (PvdD), mw. L.C. Dekkers-Raadsen (CDA), mw.drs. 
R.K. Dik-Faber (ChristenUnie), dhr.drs. C. de Heer (ChristenUnie), dhr. J.F.M. Kloppenborg 
(GroenLinks), dhr. A.T.A. Koopmanschap (GroenLinks), dhr.drs. K. de Kruijf (PvdA), mw.D. 
Lamers-Tiecken (VVD), dhr.ir. R.J. Martens (PvdA), dhr.mr.drs. L.W. Nooteboom (VVD), dhr. P. 
Seldenrijk (CDA), dhr.drs. R.E. de Vries (D66) en dhr.ir. B.A. Witteman (SP); 
 
Van ambtelijke zijde aanwezig:
L.C.A.W. Graafhuis (griffier) en mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag); 
 
Afwezig:
dhr.drs. P.W. Duquesnoy (SP), mw.drs. N.M. van Gemert (SP), dhr.drs. T.G.P.M. Ruijs (CDA), 
dhr.ir. T. Snyders (Mooi Utrecht),  dhr. T.R. Weijers (D66). 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering met een woord van welkom.  
 
2. Ingekomen stukken 
2.01  Beantwoording vragen SP over financiën Groot Mijdrecht Noord 
2.02  Persbericht Gemeente De Ronde Venen: gemeente ziet geen noodzaak voor nieuw 

bestemmingsplan voor Groot Mijdrecht 
2.03  Polderbewoners van Groot Mijdrecht Noord 
2.04  Dhr. PC. Palm Zienswijze tegen schetsontwerp inrichting Groot Mijdrecht 

Noord-Oost 
2.05  Motie raad van de Ronde Venen Groot Mijdrecht Noord Schetsontwerp + 

inrichtingsplan 
Op voorstel van de voorzitter wordt besloten voornoemde stukken te betrekken bij de 
behandeling van agendapunt 5.  
 
3. Mededelingen 
De voorzitter deelt mede dat zich voor agendapunt 5 twee insprekers hebben aangemeld: 
- mevrouw Ket namens Natuurmonumenten; 
- de heer Pronk namens de Bewonersvereniging. 
 
4. Rondvraag 
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.  
 
5. Statenvoorstel Groot Mijdrecht-Noord, twee inrichtingsvarianten (Schetsontwerp en 
Veenribbenvariant) 
De voorzitter geeft in eerste instantie het woord aan mevrouw Ket namens 
Natuurmonumenten. 
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De bijdrage van mevrouw Ket is als bijlage bij het verslag gevoegd. Kortheidshalve zij 
hiernaar verwezen.   
 
De heer Koopmanschap stelt vast, dat de natuurdoelen in het voorliggende voorstel niet goed 
zijn terug te vinden. Geïnformeerd wordt waarom Natuurmonumenten met dit voorstel 
akkoord is gegaan. 
Mevrouw Ket antwoordt dat Natuurmonumenten hiermee akkoord is gegaan omdat het 
voorliggende voorstel op draagvlak van de gemeente en de bewoners kan rekenen, hetgeen 
zicht geeft op realisatie. Een plan dat geen zicht geeft op realisatie is niet goed voor de te 
ontwikkelen natuur. Voor Natuurmonumenten is voor dit plan de uitspraak van 
toepassing:’Als het niet kan zoals het moet, dan moet het maar zoals het kan’.   
 
De heer Martens constateert dat bepaalde natuurdoelen niet worden gehaald. Geïnformeerd 
wordt of de provincie elders plekken moet zoeken om die natuurdoelen te realiseren. 
Mevrouw Ket antwoordt dat al natuurdoelen van een aantal andere naastgelegen gebieden 
naar de deze polder was geschoven. Terugschuiven is niet mogelijk, omdat in die andere 
gebieden juist allemaal akkoorden zijn gesloten. In de provincie is verder weinig ruimte om 
deze natuurdoelen te compenseren. In de toekomst zal dat derhalve echt uit deze polder 
moeten worden gehaald binnen nader af te spreken randvoorwaarden.  
 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan de heer Pronk namens de bewonersvereniging. 
 
De bijdrage van de heer Pronk is als bijlage bij het verslag gevoegd. Kortheidshalve zij 
verwezen naar de inhoud.  
 
De heer De Vries bespeurt in het betoog van de heer Pronk een voorwaardelijk draagvlak. 
Thans ligt een voorstel voor dat nog veel open einden bevat. Het plan staat en valt bij behoud 
van het draagvlak. Hij informeert in hoeverre kan worden bewerkstelligd dat ook in het traject 
van de nadere uitwerking en vervolgens de uitvoering gerekend kan worden op behoud van 
dat draagvlak. 
De heer Pronk antwoordt in deze geen garanties te kunnen afgeven. Er zijn mensen die nog 
niet blij zijn met het voorliggende plan. Hij kan slechts toezeggen dat de Bewonersvereniging 
zijn best zal doen te bewerkstellingen dat het draagvlak behouden blijft. In de afgelopen 
periode is heel intensief gewerkt aan het voorliggende plan. De Bewonersvereniging is 
meegegroeid in dat proces; de achterban zal daarin nog moeten meegroeien.  
 
De voorzitter bedankt mevrouw Ket en de heer Pronk voor hun komst en inbreng. Alvorens 
tot de inhoudelijke behandeling over te gaan, geeft hij het woord aan gedeputeerde De Jong 
voor een korte toelichting.  
 
De heer De Jong memoreert dat de Staten vorig jaar hebben besloten om door te gaan met de 
uitvoering van Plan de Venen en Herijkt Plan de Venen voor de toekomstige inrichting van 
Groot Mijdrecht Noord (GMN). Er is een Schetsontwerp gemaakt voor de inrichting van 
GMN-oost (variant A). In april jl. heeft spreker de commissie toestemming gevraagd om 
onder randvoorwaarden een tweede variant uit te werken met als belangrijkste uitgangspunt te 
komen tot een plan met draagvlak. In de afgelopen weken is daaraan intensief gewerkt. De 
afweging die moest worden gemaakt is dat maximale natuuropgave een maximale peilopzet 
vraagt in het gebied, terwijl uit oogpunt van de leefbaarheid voor de bewoners zo min 
mogelijk aan het peil moet worden gedaan. In eerste instantie is gekeken naar de mogelijkheid 
van vergraven, waarbij zonder peilopzet diepte wordt gerealiseerd voor de moerasvogels. 
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Gebleken is dat daarmee echter slechts in beperkte mate aan de slag kan worden gegaan. 
Geconstateerd is dat niet veel meer dan de eerste 30 cm, de fosfaatrijke teeltlaag, kan worden 
afgegraven in slechts een deel van de polder. 
De bewoners zijn zo ruimhartig geweest om in een aantal stappen mee te denken. Uitgekomen 
is op de gedachte dat in een gedeelte van de polder in de winter een peilopzet van 50 cm 
mogelijk is, waardoor aan een deel van de randvoorwaarden voor de realisatie van 
moerasnatuur kan worden tegemoet gekomen. Daarbij is door de bewoners voorts constructief 
meegedacht over de inrichting en voorgesteld niet met kades te werken maar met een brede 
veenribterp waardoor creatief kan worden geschaakt met zittende bewoners. 
Op 14 juni jl. is uitgekomen op de voorliggende inrichtingschets, waardoor alle wetten van de 
procedures moesten worden doorbroken om de commissie het voorstel nog hedenavond ter 
bespreking te kunnen voorleggen. Spreker waardeert dat de Staten die ruimte hebben 
geboden.  
Duidelijk is dat de provincie met het voorliggende voorstel behoorlijk inlevert op haar 
natuurdoelen, maar het voorstel biedt in de visie van spreker wel kansen voor het realiseren 
van goede natuurdoelen. Bij de afweging heeft de kans op realisatie een belangrijke rol 
gespeeld. Er is gekozen voor het ontwikkelen van een variant met draaglak, die betrekkelijk 
snel kan worden gerealiseerd. De afgelopen periode heeft geleid tot een proces waarin met 
vertrouwen en draagvlak kan worden samengewerkt aan de verdere uitwerking en inrichting 
van dit plan. Op grond van het vorenstaande leggen GS het voorliggende voorstel met een 
positief advies voor aan de Staten in de hoop dat de Staten het voorstel zullen steunen.  
Tot slot hecht spreker eraan van deze gelegenheid gebruik te maken om zijn dank uit te 
spreken aan alle betrokken partijen die intensief hebben meegewerkt aan het tot stand komen 
van dit voorstel. In de eerste plaats de Bewonersvereniging, die zeer constructief heeft 
meegedacht en bereid is geweest dit voorstel richting zijn achterban te verdedigen; 
Natuurmonumenten die ruimhartig heeft meegedacht om te komen tot een werkbaar 
compromis; de gemeente De Ronde Venen, die op 22 juni in B&W een positief besluit over 
het voorstel wil nemen; het waterschap, die een brief heeft gestuurd waarin zij de 
randvoorwaarden heeft gedefinieerd waaronder een en ander niet acceptabel werd geacht en 
daarmee een uitweg bood om er wel uit te komen. Ook het DB van het waterschap wil op 22 
juni een positief besluit nemen.  
 
De voorzitter stelt het Statenvoorstel vervolgens inhoudelijk aan de orde.   
 
De heer Koopmanschap deelt mede dat GroenLinks het voorstel op 25 juni a.s. in de fractie 
bespreekt. Vooruitlopende daarop hecht GroenLinks er in de eerste plaats aan richting alle 
betrokken partijen waardering uit te spreken voor het bereikte resultaat.  
In het ontwerp-besluit mist GroenLinks een besluit over de wijze waarop met de natuurdoelen 
wordt omgegaan. GroenLinks stelt voor in het besluit op te nemen dat in de uitvoering zal 
worden geprobeerd voldoende natuurdoelen te realiseren, zodat PS GS in het vervolgtraject 
kunnen aanspreken op de pogingen die zijn ondernomen om zo dicht mogelijk te komen bij 
de natuurdoelen zoals genoemd in Plan De Venen. 
GroenLinks heeft voorts nog enkele andere opmerkingen, maar vooralsnog is het 
bovenstaande voor GroenLinks een zwaar punt.  
 
De heer Martens deelt mede dat de PvdA zich aansluit bij de waarderende woorden in de 
richting van alle betrokken partijen over het, in een kort tijdsbestek, bereikte akkoord. Het 
verheugt de PvdA dat er thans een plan ligt.  
Naast het Schetsontwerp (variant A) ligt nu de Veenribbenvariant (variant B). Deze variant 
levert in op het aspect natuur. Dat was van tevoren bekend, omdat een balans moest worden 
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gevonden tussen draagvlak in het gebied en de natuurwaarden. Lastig is dat variant B een plan 
op hoofdlijnen betreft, waardoor dit niet 1 : 1 kan worden vergeleken met variant A.   
De PvdA acht echter van belang dat met het voorliggende voorstel gezamenlijk een proces 
kan worden ingegaan.  
Namens de PvdA plaatst spreker vervolgens de volgende vragen en opmerkingen. 

- Indien voor variant B wordt gekozen is de vraag of daarmee de plannen verwoord in 
variant A geheel van de baan zijn gelet op de nieuwe kennis op het gebied van het 
afgraven.   

- De in standhouding bebouwing is een van de belangrijkste randvoorwaarden voor de 
bewoners. Op grond van het vorenstaande is de vraag waarom nog middelen worden 
gereserveerd om eventueel bewoners te kunnen uitkopen.  

- Het is de PvdA niet duidelijk hoe het onderscheid in zone 1 en 2 is ontstaan. In beide 
zones is sprake van behoud van bebouwing. Geïnformeerd wordt of de inrichting van 
zone 2 te maken heeft met het afgraven. Voorts is de vraag of zone 2a, waar geen 
sprake is van bebouwing, ook kan worden ingericht als zone 1 en zo ja, waarom dat 
niet direct wordt besloten.  

- Het plan is bedoeld om bepaald en natuur- en waterdoelen te realiseren. Zeker gelet op 
het feit dat sprake is van een open proces, vraagt de PvdA zich – in aansluiting op het 
pleidooi van GroenLinks – af of de natuur- en waterdoelen niet expliciet in de 
besluiten moeten worden geformuleerd.  

 
Mevrouw Dekkers deelt mede dat het CDA zich aansluit bij de geuite complimenten in de 
richting van alle betrokken partijen. 
GS spreken hun voorkeur uit voor de Veenribbenvariant (variant B). Het CDA steunt deze 
voorkeur, omdat variant B kan rekenen op draagvlak en draagvlak voor het CDA van het 
grootste belang is.  
Namens het CDA plaatst spreekster vervolgens de volgende vragen en opmerkingen. 

- Het CDA wil graag bevestigd hebben dat alle betrokken partijen instemmen met 
variant B.  

- In het hoofdstuk financiën (blz. 9) wordt zichtbaar dat de grootste post is gereserveerd 
voor de verwerving van de grond en de bebouwing (reeds verworven woningen + de 
10 woningen die aangekocht zullen worden na 2018). Het gaat om € 22,3 miljoen. 
Indien dit het uitgangspunt is, is de vraag hoeveel woningen er dan nog overblijven na 
2018 en om welk bedrag dit gaat. Het CDA constateert overigens in deze in de tabel 
een verschil van € 3 miljoen. Verzocht wordt om een nadere toelichting.  

- De provincie zegt toe de woningen te zullen kopen als eigenaren deze willen 
verkopen. Geïnformeerd wordt of de eigenaar verplicht wordt de woning aan de 
provincie te verkopen.  

- Indien gekeken wordt naar de gestelde randvoorwaarden en de score van variant B valt 
op, dat het in stand houden van de bebouwing en de noodzakelijke infrastructuur in 
Groot Mijdrecht-oost mogelijk blijft; met de invulling van deze randvoorwaarde is 
draagvlak gecreëerd. Een draagvlak dat gunstig zal werken naar andere voorwaarden, 
zoals het realiseren van natuurdoelen. Vanwege het feit dat er draagvlak is, zal dit 
sneller kunnen worden uitgevoerd.   

- In beslispunt 3 van het ontwerp-besluit staat dat een besluit over eventuele toepassing 
van scheiding zoete en zoute kwelstromen uiterlijk in december 2010 genomen gaat 
worden op basis van de resultaten van het nog lopende onderzoek van AGV. Het CDA 
stemt hiermee in.  
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Mevrouw Dik complimenteert in de eerste plaats alle betrokken partijen met het feit dat zij er 
in de afgelopen weken in zijn geslaagd met een unaniem gedragen voorstel te komen.  
Door Natuurmonumenten is een pleidooi gehouden voor optimalisatie van de natuurdoelen. 
Gedeputeerde De Jong gaf in zijn toelichting aan dat er in het gebied zeker nog kansen liggen 
die de komende jaren moeten worden benut. De ChristenUnie gaat er vanuit dat de beoogde 
natuurdoelen door het benutten van die kansen met elkaar zullen kunnen worden gerealiseerd.  
De ChristenUnie staat positief tegenover de variant (B), dat thans voorligt. Er wordt 
weliswaar ingeleverd op de natuurdoelen, maar daarvoor in de plaats wordt draagvlak in het 
gebied verkregen. Dat is veel waard. Met draagvlak bij de bewoners en de gemeente is de 
uitvoering dichterbij gekomen.  
Een bijkomend voordeel acht de ChristenUnie dat variant B veel goedkoper is dan het 
Schetsontwerp (variant A), waarmee het eenvoudiger te realiseren is.  
Gelet op de onzekerheden die er nog zijn, w.o. over de stabiliteit van de bodem en de 
aanwezigheid van pyriet spreekt het de ChristenUnie aan dat variant B een ontwikkelmodel is, 
waarmee werkenderweg en proefondervindelijk ervaringen zullen worden opgedaan bij de 
inrichting. De ChristenUnie acht dit een realistische benadering. 
Spreekster plaatst vervolgens namens de ChristenUnie de volgende vragen en opmerkingen. 

- In variant B staat dat alle bewoning, bebouwing en bijbehorende infrastructuur kunnen 
blijven. In variant A stond echter nadrukkelijk opgenomen dat alle bijgebouwen weg 
moeten. Gepleit wordt voor een nadere concretisering.   

- Geïnformeerd of de tabel met het financieel overzicht alleen voor zone 1 of ook voor 
zone 2a geldt.  

- Op een aantal plekken wordt gerefereerd aan de provinciale opgave in Groot 
Mijdrecht-west. Daarover wordt pas in 2012 een besluit genomen. In variant A was 
nog een post van € 8 miljoen opgenomen voor de mogelijke aankoop en inrichting. 
Daarover vindt de ChristenUnie thans niets terug. Geïnformeerd wordt welke 
financiële dekking GS voor ogen hebben als daarover in 2012 een besluit wordt 
genomen.  

- Aangegeven is dat B&W van de Ronde Venen positief zullen besluiten over het 
voorliggende voorstel. Geïnformeerd wordt of bekend is hoe de gemeenteraad 
tegenover het voorstel staat.  

- In het kader van het vervolgproces wordt geïnformeerd wanneer het inrichtingsplan 
kan worden vastgesteld.  

 
De heer De Vries deelt mede dat D66 zich aansluit bij de waarderende woorden richting alle 
bij de tot standkoming van het voorliggende plan betrokken partijen. Alle partijen hebben 
realiteitszin getoond. Spreker staat op het standpunt dat ook vanuit D66 die realiteitszin moet 
worden getoond door vast te stellen dat dit het plan moet zijn dat verder moet worden 
ontwikkeld om te komen tot een aanvaardbare balans ten aanzien van natuurdoelen en 
wateropgave. 
Namens D66 plaatst spreker de volgende vragen en opmerkingen. 

- Met betrekking tot het eventueel opkopen van bebouwing wordt geïnformeerd in 
hoeverre de provincie voornemens is in dit gebied een voorkeursrecht te gaat hanteren.  

- Geïnformeerd wordt hoe concreet en realistisch de thans aangeboden financiële cijfers 
zijn.  

- Geïnformeerd wordt in hoeverre in financiële zin nog iets kan worden verwacht van 
AGV.   

- In het ontwerp-besluit mist D66 een concreet tijdspad. D66 pleit voor een afspraak dat 
bv het uitvoeringsplan voor eind 2011 gereed is en in 2013 een evaluatie plaatsvindt.  
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- In 2012 wordt verder gekeken richting Groot Mijdrecht-west. Om langdurige discussie 
te voorkomen pleit D66 ervoor in het Uitvoeringsplan ook duidelijk stappen richting 
Groot Mijdrecht-west te ontwikkelen, die na 2012 nader worden ingevuld.  

- Gepleit wordt voor aandacht in het Uitvoeringsplan voor de verkeersafwikkeling in het 
gebied.  

- De gemeente De Ronde Venen zag niets in de aanwijzing van de prioritaire gebieden 
door de provincie. Geïnformeerd wordt of die weerstand thans met variant B van de 
baan is.  

 
De heer Witteman deelt mede dat de SP zich aansluit bij de waarderende woorden richting 
alle bij de tot standkoming van het voorliggende plan betrokken partijen.  
Met het voorliggende plan heeft de provincie ingeleverd op de natuurdoelen. In de praktijk is 
in deze in de visie van de SP echter winst geboekt, omdat het voorliggende plan (variant B) 
i.t.t. het oorspronkelijke Schetsontwerp (variant A) wel realiseerbaar is.  
Er is een aantal opmerkingen gemaakt, waarbij de SP zich aansluit. Variant B betreft een plan 
op hoofdlijnen, hetgeen ook niet anders kan omdat het in krap drie maanden tot stand is 
gebracht. Van belang is het proces en dat alle betrokken partijen er zich in kunnen vinden.  
De SP spreekt zijn vertrouwen uit in voortzetting van de ingeslagen weg.   
 
De heer Bisschop voegt zich bij de lovende en waarderende woorden die zijn uitgesproken in 
de richting van alle betrokken partijen over het bereikte akkoord. De bewoners hebben 
hiermee bewezen bereid te zijn te zoeken naar een constructieve oplossing.    
Er zijn al veel vragen gesteld, waarbij de SGP zich aansluit. In aanvulling daarop wordt 
geïnformeerd of de 10% regeling prioritaire gebieden ook van toepassing is in het kader van 
de aanschaf van de landbouwgronden voor natuurontwikkeling en hoe lang de 
woningaankoop op basis van volledige schadeloosstelling van kracht zal zijn.  
 
Mevrouw Bodewitz sluit zich aan bij de waarderende woorden over de prestatie en inzet die 
alle betrokken partijen hebben geleverd om tot het voorliggende compromis te komen. De 
PvdD is enthousiast over het voorstel. Betreurd wordt dat voor wat betreft de natuur minder 
hoge doelen kunnen worden behaald, maar van belang is echter dat er iets kan worden 
gerealiseerd.  
Namens de PvdD plaatst spreekster vervolgens de volgende vragen en opmerkingen.  

- In de destijds van AGV ontvangen brief wordt aangegeven dat bij uitzondering ca 20 
cm van een fosfaatrijke toplaag afgegraven kan worden in verband met risico’s voor 
de kwaliteit van het water (de eutrofiëringproblemen kunnen worden verergerd). Ook 
maakt AGV zich zorgen over de pyriet. Geïnformeerd wordt of de zorgen van AGV 
zijn weggenomen nu het om slechts 30 cm gaat. Indien dit niet het geval is, is de vraag 
wat dit betekent voor het proces; de vraag is of in dat geval nog nader onderzoek zal 
volgen en of dat de besluitvorming nog kan beïnvloeden. 

- Op blz. 6 staat dat in een verdere uitwerking zal worden meegenomen of toepassing 
van het principe van scheiding van zoete en zoute kwelstromen bij variant B kan 
worden ingebouwd. Dat is een belangrijk onderdeel en daarmee in de visie van de 
PvdD een belangrijke voorwaarde. De PvdD is benieuwd naar de uitkomst en hoopt op 
een goede afloop daarvan.  

- De ontwikkeling van de natuur kan aantrekkelijk zijn voor ganzen. Geïnformeerd 
wordt of ganzendeskundigen zijn geraadpleegd over de consequenties hiervan voor 
landbouwgebieden in de omgeving.  
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De heer Balemans spreekt namens de VVD zijn waardering in de richting van alle betrokken 
partijen, die door een constructieve houding de impasse van de afgelopen jaren hebben 
doorbroken hetgeen heeft geleid tot het plan dat thans voorligt. Vaak was sprake van een 
strijd over de vraag of de mens dan wel de natuur in deze centraal zou moeten worden gesteld. 
Indien op een verstandige manier wordt gediscussieerd over hetgeen wordt voorgestaan, 
behoeft dit elkaar niet te bijten; de praktijk leert echter dat het elkaar wel vaak bijt. Partijen 
hebben die zorg overwonnen, hetgeen in de afgelopen weken tot een goed proces heeft geleid. 
Er liggen weliswaar nog pijnpunten, maar partijen kunnen tevreden zijn over het bereikte 
resultaat. 
Spreker memoreert dat door de vertegenwoordiger namens de Bewonervereniging richting de 
Staten een oproep is gedaan na te denken over de 190 ha. De heer Pronk heeft aangegeven dat 
in het geval van het weghalen van de zoekopdracht op de rand van GMN-noord boerderijen 
liggen, die wellicht kunnen worden verplaatst naar GMN-west. Over GMN-west wordt op 
basis van de afspraken die in het kader van het Plan De Venen zijn gemaakt een beslissing 
genomen in 2012. Geïnformeerd wordt of het mogelijk is voor 2012 duidelijkheid te geven 
over de 190 ha. Uit planmatig oogpunt zou het handig zijn indien dat spoor parallel loopt. 
Indien hierover thans geen helderheid kan worden gegeven, pleit de VVD ervoor dit punt zo 
mogelijk in de komende periode te betrekken bij de verdere uitwerking van het voorliggende 
plan.  
De VVD hoopt in het belang van de ontwikkeling van het gebied dat de door betrokken 
partijen positief ingeslagen weg zal kunnen worden voortgezet. Spreker deelt mede dat de 
VVD variant B zal ondersteunen.  
 
De heer De Jong memoreert dat het voorliggende voorstel ‘onder stoom en kokend water’ tot 
stand is gekomen. Op grond daarvan kan ten aanzien van een aantal elementen, waarnaar 
wordt gevraagd, nog geen concreet antwoord worden gegeven; zoals bv op de vraag hoe de 
natuurdoelen worden verankerd.  
Spreker heeft er geen moeite mee de natuurdoelen in het ontwerp-besluit op te nemen 
conform het voorstel van het CDA. Het is een procesachtige doelformulering, waarbij wel 
wordt aangegeven dat de provincie zich zal inspannen. Hij zegt toe dat dit als zodanig zal 
worden aangepast. 
Het is niet zo dat het Schetsontwerp op grond van de conclusies met betrekking tot de 
mogelijkheden tot het afgraven van het oostelijk geheel op losse schroeven is komen te staan. 
Het betekent dat, daar waar de bodem kwetsbaar wordt geacht in het oostelijk deel, niet tot 
afgraven kan worden overgegaan waarmee minder dichtbij het natuurdoel wordt gekomen 
omdat daar minder diepte is. Het Schetsontwerp wordt derhalve in het oostelijk deel 
afgezwakt, maar kan in essentie nog wel worden uitgevoerd. 
Het proces is ingegaan met de voorwaarde dat de mensen er in principe desgewenst kunnen 
blijven wonen en de bijgebouwen bij hun huizen moeten kunnen blijven gebruiken. Met 
elkaar is tegelijkertijd erkend en onderkend dat door de wijze waarop in gezamenlijkheid 
wordt gewerkt aan de inrichting er op plekken mogelijk extra kansen ontstaan om aan het 
natuurdoel te werken, mits dit op basis van vrijwilligheid gebeurt. Op dit moment kan nog 
niet worden aangeduid waar dat precies is.  
Het instrument onteigening wordt alleen als ultimum remedium gehandhaafd voor het 
eventueel verwerven van de laatste percelen landbouwgrond, waarover geen 
overeenstemming is bereikt op basis van vrijwilligheid. Een voordeel van de aanwezigheid 
van het instrument is dat aan diegenen die hun perceel op basis van vrijwilligheid aanbieden 
een volledige schadeloosstelling kan worden aangeboden.  
Het aspect van de zone heeft o.a. te maken met het proces dat met elkaar is ingegaan. Circa 
anderhalve week geleden was nog sprake van een variant met 3 zones. Daartegen werd een 
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aantal bezwaren geuit, waaronder het bezwaar van moeilijk te beheren. Gekeken is naar een 
andere oplossing, hetgeen heeft geleid tot de voorliggende variant waarbij zone 1 iets is 
uitgebreid. Getracht is zo dicht mogelijk aan te sluiten op het eerdere ontwerp, omdat dit op 
draagvlak kon rekenen. Afgesproken is na een aantal jaren te bekijken of het mogelijk is zone 
2a bij zone 1 te trekken.  
Desgevraagd door de heer Martens bevestigt spreker dan zone 2 niet kan worden ingericht 
zoals zone 1; zone 2a kan wel op dezelfde manier als zone 1 worden afgegraven.  
Alhoewel het een procesdoel betreft geeft spreker aan dat in het ontwerp-besluit wel iets 
wordt gezegd over het waterdoel rond zoete en zoute kwel. Door het waterschap wordt 
uitgezocht in hoeverre daar mogelijkheden zijn die twee stromen door middel van 
hydrologische maatregelen te scheiden om het probleem van het uitslaan van het zoute water 
op de omgeving te verzachten.  
Vorige week is gesproken met een afvaardiging van de gemeenteraad van De Ronde Venen.  
Daaruit is voortgekomen dat de gemeenteraad op 29 juni a.s. een bewonersavond organiseert 
en het voorstel op 1 juli a.s. ter besluitvorming in de gemeenteraad voorligt. Spreker heeft 
voldoende signalen gekregen om te vertrouwen op een positief besluit, mede vanwege het feit 
dat B&W De Ronde Venen zijn eigen verantwoordelijkheid hierin heeft genomen en heeft 
aangegeven het voorstel met een positief advies aan de raad te zullen voorleggen.  
Bij het waterschap is dit onderwerp twee weken geleden besproken op basis van een eerdere 
variant. Daaruit is de bij de stukken gevoegde brief voortgekomen, waarin het waterschap 
wijst op de risico’s van het dieper afgraven in deze polder. Dat is de reden geweest hiernaar 
nogmaals te kijken. Op basis van goede hydrologische informatie is tot de conclusie gekomen 
dat in zone 1 maximaal 30 cm verantwoord kan worden afgegraven. Daaraan is wel de 
randvoorwaarde verbonden dat nader onderzoek door het waterschap en eventueel een 
praktijkproef moet uitwijzen of het werkelijk op die manier kan. De verantwoordelijk 
bestuurder van het waterschap heeft aangegeven dat hij, op grond van het feit dat 
werkenderweg zal worden gekeken naar een oplossing in deze, het DB zal adviseren morgen 
positief te besluiten over het voorliggende voorstel.  
In het nagezonden financiële overzicht kloppen de cijfers wel en is er derhalve geen sprake 
meer van het verschil van € 3 miljoen.  
Grond of opstallen die in de polder te koop worden aangeboden, wordt door de provincie 
gekocht. Dat bestaande beleid wordt gehandhaafd. Er is nog niet besloten of daar 
voorkeursrecht zal worden gevestigd. In de uitwerking moet daarover nog verder worden 
nagedacht. In dit kader speelt overigens het bestemmingsplan een rol. Indien deze er niet 
binnen een bepaalde termijn is, kan conform de Wet niet met voorkeursrecht worden gewerkt. 
Voorts moeten GS een procesvoorstel voorleggen aan PS waarin precies wordt aangegeven 
hoe de komende jaren in deze polder aan de slag zal worden gegaan. Het lukt niet meer dit 
procesvoorstel voor de Statenvergadering te leveren. In dit kader kan spreker wel aangeven 
dat de inrichtingsschets naar verwachting in 2011 zal worden gemaakt. Voorts kan spreker 
mededelen dat de gemeente De Ronde Venen denkt dat er met het thans liggende voorstel 
geen nieuw bestemmingsplan nodig is, omdat een aantal jaren geleden al een 
bestemmingsplan is vastgesteld waarin de natuurdoelen uit het plan De Venen met een 
uitwerkingsbevoegdheid op het hele gebied worden gelegd.  
Voorgestaan wordt de met elkaar bereikte samenwerking en het verkregen draagvlak niet 
kwijt te raken. Over het proces wil spreker derhalve ook met alle partijen in gesprek op grond 
waarvan na de zomer een procesvoorstel tegemoet kan worden gezien dat met alle betrokken 
partijen is kortgesloten.  
Het financiële overzicht heeft betrekking op het hele plan dat thans voorligt. Drie woningen 
zijn al in bezit van de provincie. Ingeschat wordt dat in de komende jaren nog een tiental 
woning op basis van vrijwilligheid aan de provincie wordt aangeboden. Dat is in het 
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financiële overzicht opgenomen inclusief de aankoop van alle landbouwgronden, de inrichting 
van het gebied en de te nemen hydrologische maatregelen. Op basis van de huidige aantallen 
is in de visie van de provincie een realistische en concrete inschatting gemaakt.  
De € 8 miljoen is niet opgenomen, omdat nu geen besluit wordt genomen over de 190 ha. In 
principe is de situatie niet veranderd ten opzichte van het Schetsontwerp. Er zijn 
Rijksmiddelen voor de aankoop van de EHS. Zoals bekend is sprake van cofinanciering 
hetgeen als zodanig ook al is opgenomen in de balans en de provinciale opgave.  
Spreker kan zich voorstellen dat nader wordt bekeken of het wellicht verstandig is in het 
kader van de inrichtingsschets ook een helder besluit te nemen over Groot Mijdrecht-west. 
Over de vraag of dit als zodanig mogelijk is, kan hij op dit moment geen uitspraak doen. Wel 
kan spreker mededelen dat aan de bewoners is toegezegd dat, door de provincie in Groot 
Mijdrecht-west reeds verworven gronden die weer beschikbaar kunnen worden gesteld, bij 
voorrang zal worden aangeboden aan mensen uit oost die uitgeplaatst willen worden.  
Spreker bevestigt dat AGV heeft aangegeven geen geld te hebben. In het kader van de 
hydrologische maatregelen gaat het om betrekkelijk weinig geld. De provincie gaat AGV 
daarop zeker nog een keer aanspreken. Omdat in deze geen garanties kunnen worden 
gegeven, staat het zo open geformuleerd.  
De verkeersontwikkeling wordt meegenomen in het kader van het inrichtingsplan.  
Spreker heeft er geen enkel moment, ook in de communicatie richting de gemeente De Ronde 
Venen, onduidelijkheid over laten bestaan dat de provincie niet voornemens is om de 
aanwijzing tot prioritair gebied van het gebied af te halen. Spreker heeft hierbij wel 
aangegeven dat het instrument onteigening pas als ultimum remedium wordt ingezet. Hij heeft 
niet de indruk gekregen dat daartegen in meerderheid een bezwaar bestaat vanuit de Ronde 
Venen.  
Er is nog geen helderheid over hoe lang de 10% regeling prioritaire gebieden van kracht blijft. 
Dit zal echter zeker een aantal jaren het geval zijn, omdat pas in 2013 zal worden bepaald of 
het instrument wellicht in het gebied wordt ingezet. Indien daartoe wordt besloten, neemt de 
verwerving vervolgens nog een aantal jaren in beslag.   
De heer Bisschop staat op het standpunt dat het uit Bestuurlijk oogpunt wel verstandig is dit te 
limiteren. Hij kan zich voorstellen dat dit wordt gekoppeld aan een bepaalde fase van het 
project.   
De heer De Jong memoreert dat uitgangspunt is op basis van vrijwilligheid te verwerven. In 
2013 wordt in het kader van alle prioritaire gebieden in de provincie de balans opgemaakt en 
de vraag afgewogen of het instrument onteigening moet worden ingezet. In het kader van het 
voorliggende plan is afgesproken ca 5 jaar te kijken hoe de inrichting verloopt, te evalueren 
en te kijken naar de 2a zone. Er komen derhalve meerdere evaluatiemomenten in de toekomst. 
Allereerst moet worden bepaald wanneer het instrument onteigening voor het eerst wordt 
ingezet. Dat is nu vooralsnog in lijn met alle andere besluiten op 2013 gezet. Het is echter 
mogelijk dat in het kader van de uitwerking van het proces voor dit gebied tot een ander 
moment wordt gekomen. Daarna heeft het vervolgens nog een tijd een werking, waaraan een 
maximale tijdsduur zou kunnen worden gekoppeld.   
Er zijn geen ganzendeskundigen geraadpleegd. In de nabijheid is een ganzen opvanggebied 
(Abcoude). Overlast in de landbouwgebieden moet conform het Faunabeheerplan worden 
bestreden door de eigenaar en wildbeheereenheden.  
 
De heer Martens informeert of het niet gewenst is dat de Staten pas over het voorliggende 
voorstel besluiten nadat de gemeenteraad De Ronde Venen hierover heeft besloten.   
Ter zake van de waterkwaliteit gaat het de PvdA met name om de kwaliteit die noodzakelijk 
is voor de natuur in de polder zelf. In vergelijking met het oorspronkelijke Schetsplan is het 
peil minder gunstig voor de natuurontwikkeling. Op grond hiervan acht de PvdA het gewenst 
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de waterkwaliteit en de waterpeilen, die noodzakelijk zijn om in de natuur te realiseren, als 
een apart doel te benadrukken. In het stuk staat het wel verwerkt, maar de PvdA mist dit in de 
besluitpunten.  
 
De heer Koopmanschap memoreert dat aangegeven is dat een interactief proces wordt 
ingegaan. Op grond daarvan is het denkbaar dat daar waar het gaat om de MER ook wordt 
ogenomen ‘om te kijken naar mogelijke nieuwe varianten’. Dan is het niet sec een MER. 
Geïnformeerd wordt of dat een overweging is.  
 
Mevrouw Bodewitz merkt op dat bekend is, dat er een foerageergebied is bij Abcoude; dit is 
een vrij klein gebied. Er is een toename van ganzen te verwachten op het moment dat de 
natuur geschikter wordt gemaakt als opgroei- en nestelgebied. De PvdD vraagt hiervoor 
aandacht en pleit ervoor na te gaan op welke wijze hiervoor een oplossing kan worden 
gevonden. Tot nu toe is gebleken dat afschot niet heeft geleid tot afname van de schade. Het 
lijkt de PvdD gewenst te anticiperen op de ontwikkelingen en in het kader van de RO 
preventief maatregelen te treffen. De PvdD hoopt dat de mogelijkheid wordt gezien daarover 
een deskundige te raadplegen en te kijken in hoeverre op een of ander manier een oplossing 
hiervoor in het gebied kan worden ingepast.  
Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de voorzitter onderschrijft spreekster 
dat dit ook van belang is voor de nabijgelegen luchthaven.   
 
De heer De Jong zegt toe dat het pleidooi ten aanzien van de ganzen zal worden meegenomen 
in de uitwerking.  
Spreker memoreert zijn toezegging, dat de natuurdoelen in het besluit zullen worden 
vastgelegd. Dat houdt in dat ook wordt gekeken naar de waterkwaliteit en –kwantiteit; de 
randvoorwaarden voor waterkwantiteit zijn nl vastgelegd in dit doel en de waterkwaliteit is 
een gegeven in het kader van de uitgangspunten. Binnen die randvoorwaarden zal moeten 
worden gewerkt aan de optimalisering van dat natuurdoel.   
Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de heer Martens merkt spreker op, dat 
de randvoorwaarden in het plan zijn opgenomen; in de besluiten kunnen niet alle onderdelen 
van het plan worden opgenomen. De manier waarop met water wordt omgegaan is een 
belangrijke randvoorwaarde voor het realiseren van de natuurdoelen. Dat is de essentie van dit 
plan.  
Het probleem met betrekking tot het moment van besluitvorming kan worden opgelost indien 
de Staten een voorwaardelijk besluit nemen. Een van de randvoorwaarden is draagvlak bij de 
gemeente De Ronde Venen, te bekrachtigen door een positief raadsbesluit.  
Het thans voorgelegde voorstel behelst één variant. Spreker geeft aan niet open te staan voor 
nog weer nieuwe varianten.  
Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de heer Koopmanschap geeft hij aan 
dat optimalisaties altijd welkom zijn.  
 
Nadat de voorzitter heeft vastgesteld dat er geen vragen en opmerkingen meer zijn sluit hij de 
discussie af met de conclusie dat de commissie het voorliggende voorstel rijp acht voor 
verdere behandeling in de Staten.  
 
6. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor 
ieders komst en inbreng.  
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